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Komisja Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 3) 
16 grudnia 2011 r. 
Komisja Edukacji, Nauki i Młodzieży, obradująca pod przewodnictwem posła 
Artura Bramory (RP), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– wniosek w sprawie powołania, wyboru składów oraz zakresów działania 
podkomisji stałych: 

– do spraw nauki i szkolnictwa wyższego, 
– do spraw jakości kształcenia i wychowania, 
– do spraw młodzieży, 
– do spraw ekonomiki edukacji i nauki. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Muszyńska, Paweł Witecki, Elż-
bieta Wojciechowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Witam państwa serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. 
Stwierdzam kworum oraz przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach 17 listo-
pada i 1 grudnia 2011 roku wobec niewniesienia do nich zastrzeżeń. 

Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia obejmuje rozpatrzenie wniosku w spra-
wie powołania, wyboru składów oraz zakresów działania podkomisji stałych: 

– do spraw nauki i szkolnictwa wyższego, 
– do spraw jakości kształcenia i wychowania, 
– do spraw młodzieży, 
– do spraw ekonomiki edukacji i nauki. 
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła 

porządek dzienny bez zmian. Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. 
Informuję, że Prezydium Sejmu wyraziło zgodę na powołanie czerech podkomisji 

stałych. Przypomnę, że zgodnie z art. 165 § 1 Regulaminu Sejmu Komisja, powołując 
podkomisję, określa jej skład oraz zakres działania. Prezydium Komisji uzgodniło sta-
nowisko w sprawie zakresu działania podkomisji oraz kandydatów na przewodniczą-
cych i zastępców przewodniczących każdej z podkomisji. W imieniu prezydium Komisji 
przedstawię uzgodnione propozycje oraz zwrócę się do Komisji o ich przyjęcie. 

Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw nauki i szkolnictwa wyż-
szego. Proponowany zakres działania to analiza zachodzących i projektowanych zmian 
w sferze nauki i szkolnictwa wyższego, a w szczególności sprawy: polityki naukowej 
i innowacyjnej; organizacji oraz finansowania nauki i szkolnictwa wyższego; wdrożeń
wyników badań do gospodarki; jakości kształcenia studentów i doktorantów; kształce-
nia kadr naukowo-dydaktycznych; modelu kariery naukowej; dostosowania kształcenia 
do potrzeb rynku pracy oraz integracji z gospodarką. 

Nie trzeba czytać, tak? Dobrze. Będziemy musieli wytrzymać jeszcze chwilkę w związ-
ku z tym. 

Skład. Do podkomisji akces zgłosili posłowie: pani poseł Krystyna Łybacka, pan poseł 
Ryszard Terlecki, pan poseł Piotr Bauć, pani poseł Ewa Wolak, pani poseł Maria Nowak, 
pani poseł – nie jestem w stanie odczytać, poproszę o pomoc. 

Poseł Urszula Augustyn (PO): 
Pani poseł Katarzyna Matusik-Lipiec, pan poseł Jerzy Żyżyński. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pan poseł Michał Kabaciński. 
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Poseł Urszula Augustyn (PO): 
Pani poseł Joanna Fabisiak i pan poseł Włodzimierz Bernacki. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Jeśli przekręciłem czyjeś nazwisko, przepraszam najmocniej, nie jestem w stanie odczy-
tać wszystkich podpisów. 

Czy są inne zgłoszenia do podkomisji? Tak, oddaję głos pani poseł. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Niestety, nie ma w tej chwili na sali pana profesora Oriona Jędryska, ale w imieniu klu-
bu Solidarnej Polski chciałabym zgłosić go do składu podkomisji. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pozwolę sobie dopisać. Jeszcze raz poproszę panią poseł o nazwisko. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Pan profesor Orion Jędrysek. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Więcej zgłoszeń nie ma. Przystępujemy do podjęcia uchwały. Czy jest sprzeciw wobec 
wniosku w sprawie powołania podkomisji stałej do spraw nauki i szkolnictwa wyższego 
w powyższym składzie i o zakresie działania, które przedstawiłem? Nie słyszę. Stwier-
dzam, że Komisja przyjęła wniosek. 

Przystępujemy do wyboru przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego pod-
komisji. Prezydium Komisji proponuje na funkcję przewodniczącego podkomisji panią 
poseł Krystynę Łybacką, na funkcje zastępców przewodniczącego pana posła Ryszarda 
Terleckiego oraz pana posła Piotra Baucia. 

Czy jest sprzeciw wobec tego wniosku? Tak, słucham, pani poseł. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
W Komisji, z tego, co zauważyłam, są przedstawiciele wszystkich klubów poselskich, 
z wyjątkiem Solidarnej Polski. W tej chwili państwo nie proponujecie nikogo na prze-
wodniczącego chociażby jednej z podkomisji. Chciałabym wiedzieć, skąd taka nierów-
nowaga, ponieważ – prawdę powiedziawszy – w tej chwili jesteśmy już porównywalni 
wielkością np. z klubem Sojuszu Lewicy Demokratycznej. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Problem wyniknął w tego, że państwa przedstawicieli nie ma w prezydium. To jest 
sprawa pierwsza. Sprawa druga. Uznaliśmy, że działacie jednym głosem wraz z posłami 
Prawa i Sprawiedliwości, w związku z czym, takie a nie inne nasze stanowisko. Pozwolę 
sobie zasygnalizować tylko jedną rzecz. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Panie przewodniczący, nie wiem, na jakiej podstawie to uznaliście, ponieważ jesteśmy 
odrębnym klubem. Zupełnie tego nie rozumiem. Jednak bardzo proszę o zweryfikowa-
nie ustaleń Prezydium Sejmu. O ile się orientuję, Prezydium Sejmu nie traktuje nas 
jakbyśmy byli jednym klubem. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Przypomnę, pani poseł, że z pewnością w tej kwestii osiągniemy jakiś konsensus. Jeśli 
padnie takowe zgłoszenie, będziemy musieli po raz kolejny zwołać posiedzenie naszej 
Komisji dzisiaj po godz. 12.00, wtedy, kiedy zakończymy głosowania. Jak najbardziej 
możemy rozstrzygnąć te wszystkie kwestie. To nie jest problem. Jedyny problem w tej 
chwili to ograniczenie czasowe z racji głosowań, które rozpoczniemy o godz. 9.00. Pro-
szę o wniosek, wówczas na pewno ustosunkujemy się do niego. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
W tym układzie wnoszę jednak o ponowne przedyskutowanie tej kwestii. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dobrze. W związku z tym otwieram dyskusję. Proszę o zabieranie głosu. 
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Poseł Marzena Wróbel (SP): 
W zasadzie to, co miałam powiedzieć, już powiedziałam. Uważam, że przedstawiciel na-
szego klubu powinien, bądź to znaleźć się w prezydium Komisji, bądź to przewodzić 
jednej z podkomisji. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pani poseł, proszę o zgłoszenie konkretnej kandydatury, nad którą będziemy głosować. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Proponuję pana profesora Oriona Jędryska. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pani poseł, bez obecności pana posła profesora Oriona Jędryska nie jesteśmy w stanie 
przyjąć tego wniosku. Z racji faktu, że pan poseł jest nieobecny, nie wiemy, jakie jest 
stanowisko w tej sprawie. W związku z tym mamy małą komplikację, ale z pewnością 
będzie pani poseł w stanie wytypować jeszcze kogoś. Mówię oczywiście o osobach obec-
nych na sali. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Panie przewodniczący, siebie nie będę typować. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Ale dlaczego? Myślę, że kandydatura pani posłanki jest również atrakcyjną kandydatu-
rą, zdecydowanie uprościłoby to nam procedury. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Nie, panie przewodniczący, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Rozumiem zatem, że w związku z tym pani posłanka nie składa tego wniosku. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Wniosku odnośnie do swojej osoby nie składam. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Skoro nie ma pana profesora Oriona Jędryska, niestety, nie będziemy mogli ustosunko-
wać się do jego stanowiska. 

Czy w związku z tym jest sprzeciw wobec wyboru na przewodniczącego i zastępców 
przewodniczącego pani poseł Krystyny Łybackiej oraz pana posła Ryszarda Terleckiego 
i pana posła Piotra Bucia? Czy jest sprzeciw wobec tego wniosku? Sprzeciwu nie słyszę. 
Stwierdzam, że Komisja przyjęła wniosek. 

Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw jakości kształcenia i wycho-
wania. 

Zakresu nie będę odczytywał. Macie go państwo. Jednak muszę, przepraszam bar-
dzo. Proponowany zakres działania obejmuje sprawy oświaty i wychowania, w szcze-
gólności kwestii stanowiących o jakości edukacji, w tym reformy programowej; systemu 
egzaminów zewnętrznych; kształcenia i doskonalenia zawodowego nauczycieli; zarzą-
dzania edukacją oraz nadzoru pedagogicznego; szkolnictwa zawodowego i dostosowania 
kształcenia zawodowego po potrzeb rynku pracy. 

Do podkomisji akces zgłosili państwo posłowie: Izabela Leszczyna, Marzena Macha-
łek, Lech Sprawka, Zbigniew Dolata. Biorę listę, którą państwo podpisywaliście przy 
wejściu. Jeśli przekręcę nazwisko, przepraszam, tu również nie wszyscy są czytelnie 
wpisani. Pani poseł Aleksandra Trybuś, pan poseł Mirosław Pluta, pani poseł Elżbieta 
Gapińska, pan poseł Lucjan Pietrzczyk, pani poseł Katarzyna Hall, pan poseł Artur 
Ostrowski, pan poseł Dariusz Piontkowski, pani poseł Katarzyna Matusik-Lipiec, pan 
poseł Ryszard Zawadzki i pani poseł Marzena Wróbel. Czy są inne zgłoszenia? Tak, 
panie pośle. 

Poseł Wiesław Suchowiejko (PO): 
Wiesław Suchowiejko. 
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Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dopisujemy jeszcze pana posła Wiesława Suchowiejko. 

Przystępujemy do podjęcia… O przepraszam, nie zauważyłem. 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Mam sugestię dotyczącą zakresu kompetencji. Podkomisja do spraw jakości i wycho-
wania zajmuje się w szczególności… – wyodrębnione są tu kwestie koncentrujące się 
na edukacji z pominięciem kwestii wychowania. Myślę, że warto było by to dodać do 
zakresu działania tej podkomisji jako kwestie szczegółowe. Sądzę, że jest to dość ważne 
i powinno znaleźć się w szczegółowych rozwinięciach. Jeśli pan przewodniczący będzie 
sobie życzył, za chwilę podam propozycję zapisu. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pani poseł, z tego, co wiem, zakres ten jest zbieżny z zakresem działania podkomisji do 
spraw młodzieży. 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Czytam tylko zapis, który państwo proponujecie. Brzmi on tak: „sprawy oświaty i wy-
chowania, w szczególności”. Chodzi mi tylko o to, aby w rozwinięciu po wyrazach „w 
szczególności” znalazły się sprawy wychowania, ponieważ wygląda jakby były one zu-
pełnie pominięte. Przenieśmy to wobec tego, powiedzmy sobie, do edukacji, a wychowa-
nie przenieśmy do młodzieży. Nie będę miała nic przeciwko temu. Myślę, że warto być 
bardziej precyzyjnym albo też to rozszerzyć. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Poproszę, pani poseł, o konkrety wniosek. Zaraz go przegłosujemy. Nie jest to problem 
techniczny. Przypomnę tylko, że treść zapisów uzgodniliśmy z klubami parlamentarny-
mi w czasie posiedzenia prezydium. W związku z tym, jest taka a nie inna forma. 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Panie przewodniczący, jest to tylko merytoryczne rozwinięcie. Doprawdy, to nie jest głos 
krytyczny, tylko prośba o zajęcie się problemem. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Jestem jak najbardziej za. Proszę tylko o wniosek. Za moment wniosek przegłosujemy 
i dodamy zapisy, o których pani nas informowała. Oczekuję w tej chwili na pani wnio-
sek. W międzyczasie pozwolę sobie przejść kawałek dalej z racji faktu, że nie zakłóci 
nam to naszego następnego głosowania. Przystąpimy do wyborów przewodniczącego 
oraz zastępców przewodniczącego podkomisji. 

Prezydium Komisji proponuje na funkcję przewodniczącego podkomisji panią po-
słankę Izabelę Leszczynę, na funkcje zastępców przewodniczącego panią poseł Marzenę 
Machałek oraz pana posła Lecha Sprawkę. Czy jest sprzeciw wobec tego wniosku? Od-
daję głos panu przewodniczącemu. 

Poseł Sławomir Kłosowski (PiS): 
Panie przewodniczący, jako przedstawiciel w prezydium mojego klubu parlamentarnego 
jestem zobowiązany przekazać informację zgodną z naszymi obradami. Podkomisja ta 
wzbudziła chyba najwięcej kontrowersji i emocji w prezydium. W imieniu mojego klubu 
na przewodniczącą podkomisji postulowałem panią poseł Marzenę Machałek, przytacza-
jąc, jak pewnie państwo przyznacie, wszystkie możliwe argumenty. Dlatego mam pewną 
wątpliwość co do kompromisowego wskazywania przewodniczących w podkomisjach. 
Gdyby przedstawiciele Platformy Obywatelskiej zachowali się bardziej kompromisowo, 
myślę, że kompromis byłby pełniejszy. Nie udało się. W związku z tym przyjmujemy to 
po prostu, ażeby nie zabierać państwa czasu, naszego wspólnego czasu w dzisiejszym 
dniu, ostatnim dniu obrad tego posiedzenia Sejmu. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dziękuję panu przewodniczącemu. Czy ktoś jeszcze w tej kwestii chciałby zabrać głos? 
Oddaję głos pani poseł. 
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Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Tradycyjnie protestuję przeciwko tym ustaleniom. Klub Solidarna Polska w ogóle nie zo-
stał uwzględniony. W tym układzie, ponieważ nie mam innego wyjścia, zgłaszam siebie. 
Bardzo proszę, żeby uwzględnić także tę kandydaturę. Co prawda mam świadomość, że 
wszystkie kluby będą głosowały przeciwko mnie, natomiast dla zasady uważam, że pomi-
janie jednego z klubów jest po prostu niezgodne z dobrym obyczajem parlamentarnym. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Tylko jedno słowo. Za momencik oddam głos pani przewodniczącej. Pani poseł, ad vo-
cem odnośnie do tego, co pani powiedziała. Jak najbardziej podejmiemy właściwą de-
cyzję. Jest to kwestia pierwsza. Kwestia druga. Nie bardzo rozumiem stanowisko „dla 
zasady”, ponieważ to troszeczkę komplikuje prace w parlamencie, czego efekty mamy 
na co dzień przy naszej pracy na sali plenarnej. To tylko taka moja uwaga. Oddaję głos 
pani przewodniczącej. 

Poseł Urszula Augustyn (PO): 
Dziękuję bardzo. Naprawdę nie chciałabym przedłużać, ale chciałabym zwrócić uwagę, 
że podkomisje stałe, które zostały nam przydzielone przez panią marszałek, są w liczbie 
czterech. Samych klubów, które zostały wybrane w wyborach parlamentarnych, mamy 
pięć, a więc nie ma takiego podziału, aby każdy był zadowolony. Cieszę się, że udało się 
nam wypracować kompromis. Kompromis ten państwu prezentujemy. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Tak, pani poseł. Proszę. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Panie przewodniczący, nie rozumiem, skąd pańskie rozterki. Myślę, że biorą się one 
jednak ze stosunkowo niewielkiego stażu w parlamencie. Zwyczaj, dobry zwyczaj jest 
taki, że w podejmowaniu decyzji prezydium, każdego zespołu, biorą udział w sposób 
pośredni bądź bezpośredni wszystkie kluby poselskie. Dziwię się, że pan się dziwi, ale 
podtrzymuję swoją kandydaturę. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dziękuję, pani poseł za cenne uwagi. Z pewnością wezmę je do głęboko do serca, acz-
kolwiek moje zdanie w tej kwestii jest dokładnie takie samo, jak powiedziałem przed 
momentem. 

Czy jest kandydatura? Pani posłanka zgłaszała swoją osobę, z tego, co pamiętam. 

Poseł Marzena Wróbel (SP): 
Na szefa. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pani poseł Marzena Wróbel. W związku z tym będziemy głosować. 

Poddaję pod głosowanie wniosek pani poseł Marzeny Wróbel o wybór na szefa podko-
misji do spraw jakości kształcenia i wychowania. Już jest głosowanie. 

Kto z państwa posłów jest za wnioskiem o powołanie na przewodniczącego podko-
misji pani poseł Marzeny Wróbel? Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymał? Jaki 
mamy wynik? 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
3 głosy za, 19 przeciw, 9 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Z przykrością muszę stwierdzić, że wniosek, nad którym głosowaliśmy, nie uzyskał 
większości. W związku z tym przystępujemy… Temat szefostwa podkomisji mamy 
w tym momencie domówiony. Jak najbardziej tak, wniosek ten już odczytałem. Mogę 
odczytać go jeszcze raz. 

Czy jest sprzeciw wobec wniosku w sprawie… Dziękuję za pouczenie, z pewnością 
wyciągnę z tego wnioski. Czy jest sprzeciw wobec wniosku prezydium o powołanie pani 
poseł Izabeli Leszczyny na przewodniczącą oraz pani poseł Marzeny Machałek i pana 
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posła Lecha Sprawki na zastępców przewodniczącego? Nie ma sprzeciwu. Stwierdzam, 
że Komisja przyjęła wniosek. 

Czy w międzyczasie mamy wniosek pani poseł? 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Proponuję rozszerzenie: „sprawy oświaty i wychowania, a w szczególności: sprawy lub 
zagadnienia programów wychowawczych szkoły”. To jest jedna propozycja „programów 
wychowawczych szkoły, kwestii stanowiących…” itd.

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Czy ta treść jest zrozumiała? Wszyscy państwo posłowie zapoznali się z nową treścią, 
tak? Wobec tego poddajemy pod głosowanie wniosek pani poseł o dopisanie literalne 
dwóch zdań do zakresu działania podkomisji w brzmieniu, które usłyszeliśmy przed 
momentem. Zostało ono odczytane przez panią poseł. 

Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem wniosku? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
3 głosy za, 16 przeciw, 11 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Stwierdzam, że wniosek nie uzyskał większości. 

Przystępujemy do przegłosowania propozycji zaprezentowanej przez prezydium. Czy jest 
sprzeciw? Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła wniosek prezydium w spa-
wie zakresu działania podkomisji do spraw jakości kształcenia i wychowania. 

Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw młodzieży. 
Proponowany zakres działania podkomisji to różnorodne aspekty życia młodego po-

kolenia, w szczególności sprawy: przedstawicielstwa młodzieżowego Polski na arenie 
międzynarodowej i w strukturach Unii Europejskiej; relacji z rówieśnikami z państw 
sąsiednich; sytuacji dzieci i młodzieży polskiej mieszkającej poza granicami kraju; 
przygotowania młodzieży do pełnienia ról obywatelskich przez udział między innymi 
w wolontariacie; ochrony praw dzieci i młodzieży, w tym: wyrównywania szans eduka-
cyjnych; profilaktyki zdrowotnej; aktywizacji sportowej; zwalczania uzależnień, zjawisk
patologii i agresji; bezpieczeństwa w szkołach; organizacji i finansowania wypoczynku;
aktywizacji i adaptacji zawodowej młodzieży. 

Do podkomisji akces zgłosili: pan poseł Henryk Smolarz, pani poseł Joanna Fabisiak, 
pan poseł Marek Poznański. Czy są inne zgłoszenia? Mamy tutaj inne zgłoszenia: pan 
poseł Zbigniew Pacelt, pani poseł Zofia Ławrynowicz, pani poseł Ewa Żmuda-Trzebia-
towska, pan poseł Marek Łatas i pan poseł Michał Kabaciński. Czy są inne zgłoszenia? 
Nie ma zgłoszeń. 

Przystępujemy do podjęcia uchwały. Czy jest sprzeciw wobec wniosku w sprawie po-
wołania podkomisji stałej? Tak, pani poseł, oddaję głos. 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Bardzo proszę o zaprotokołowanie. Ponieważ w poprzednim przypadku nie wyraziliście 
państwo aprobaty, ponowię ten sam zapis w zakresie kompetencji tej właśnie podkomi-
sji, a mianowicie „sprawy programów wychowawczych szkoły i dobrych praktyk w tym 
zakresie”. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dobrze, pani poseł. 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Bardzo proszę o zaprotokołowanie. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Wniosek jest przyjęty, treść jest zaprotokołowana. Tak, oddaję głos. Pan poseł Sprawka. 
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Poseł Lech Sprawka (PiS): 
Zgłaszam wniosek przeciwny. Pragnę zwrócić uwagę, że w nazwie drugiej podkomisji 
stałej mamy „do spraw jakości kształcenia i wychowania”. Zaczniemy się dublować 
w pracy. Jest to kompletnie nieuzasadnione. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Pani poseł przewodnicząca chce jeszcze zabrać głos. 

Poseł Urszula Augustyn (PO): 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, patrzę na zegarek. Pozostał kwadrans do rozpoczę-
cia głosowań. Na poprzednim posiedzeniu Komisji razem z państwem dyskutowaliśmy 
o zakresach. Prezydium wzięło pod uwagę wszystkie państwa uwagi. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Głosujemy nad wnioskiem pani poseł. Kto jest za wnioskiem? 

Poseł Joanna Fabisiak (PO): 
Wycofuję swój wniosek. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dziękuję bardzo. Przystępujemy do podjęcia uchwały. Czy jest sprzeciw wobec wnio-
sku w sprawie powołania podkomisji stałej do spraw młodzieży w powyższym składzie 
i o zakresie działania, który przedstawiłem? Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że Ko-
misja przyjęła wniosek. 

Przystępujemy do wyborów przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego 
podkomisji. Prezydium Komisji proponuje na funkcję przewodniczącego podkomisji 
pana posła Henryka Smolarza, na funkcje zastępców przewodniczącego panią poseł Jo-
annę Fabisiak oraz pana posła Marka Poznańskiego. Czy jest sprzeciw wobec tego wnio-
sku? Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła wniosek. 

Przystępujemy do powołania podkomisji stałej do spraw ekonomiki edukacji i nauki. 
Proponowany zakres działania podkomisji to sprawy finansowania edukacji i nauki,
w szczególności: analiza projektów ustaw budżetowych i sprawozdań z ich wykonania 
w zakresie właściwości komisji; przygotowywanie projektów opinii i stanowisk komisji; 
monitorowanie bieżących problemów finansowych sfery edukacji i nauki, rozpatrywanie
i dokonywanie wstępnej oceny koncepcji nowych rozwiązań systemowych np. w zakre-
sie wynagrodzeń pracowników, pomocy materialnej dla uczniów, studentów i doktoran-
tów; analiza wykorzystania środków Unii Europejskiej na projekty w obszarze edukacji 
i nauki. 

Do podkomisji akces zgłosili: pani poseł Maria Nowak, pani poseł Ewa Wolak, pan 
poseł Jerzy Żyżyński, pan poseł Lech Sprawka i pan poseł Ryszard Zawadzki. Czy są 
inne zgłoszenia? Jest zgłoszenie. Oddaję głos, panie pośle. 

Poseł Wiesław Suchowiejko (PO): 
Zgłaszam siebie. Wiesław Suchowiejko. 

Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Tak, już dopisaliśmy pana posła. Przystępujemy do podjęcia uchwały. Czy jest sprzeciw 
wobec wniosku w sprawie powołania podkomisji stałej do spraw ekonomiki edukacji 
i nauki w powyższym składzie i o zakresie działania, który przedstawiłem? Sprzeciwu 
nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła wniosek. 

Przystępujemy do wyborów przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego 
podkomisji. Prezydium Komisji proponuje na funkcję przewodniczącego podkomisji pa-
nią poseł Marię Nowak, na funkcje zastępców przewodniczącego panią poseł Ewę Wolak 
oraz pana posła Jerzego Żyżyńskiego. Czy jest sprzeciw wobec tego wniosku? Sprzeciwu 
nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja…. Tak, oddaję głos, panie pośle. 

Poseł Witold Czarnecki (PiS): 
Bardzo przepraszam, że tak późno zareagowałem, ale chciałbym zgłosić do podkomisji 
swoją kandydaturę – Witold Czarnecki. 
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Przewodniczący poseł Artur Bramora (RP): 
Dobrze. Już dopisujemy. Pan poseł Czarnecki. Wobec tego jeszcze raz zapytam, czy jest 
sprzeciw wobec tego wniosku. Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła 
wniosek. 

Informuję, że protokół z posiedzenia z załączonym pełnym zapisem jego przebiegu będzie 
do wglądu w sekretariacie Komisji. Na tym porządek dzienny został wyczerpany. 

Zamykam posiedzenie Komisji. 


